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Informačný štvrťročník pre občanov obce Pavčina Lehota

Príhovor
Vážení spoluobčania

Dovoľte mi po polroku sa Vám opäť prihovoriť. Keďže na Slovensku
ohľadom koronavírusu  sa  sprísnili  opatrenia,  a  obec  nemohla  uskutočniť
akcie, ktoré boli schválené v rámci Plánu činnosti obce na rok 2020, obecné
zastupiteľstvo sa uzhodlo, že Hlásnik v 3. štvrťroku nevydá. 
Keď boli v marci, pri prvej vlne šírenia koronavírusu, prijímané opatrenia na
zamedzenie  jeho  šírenia,  bola  v  našej  obci  a  celej  spoločnosti  vidieť
spolupatričnosť  a  zodpovedný  prístup  k  rešpektovaniu  opatrení  a
odporúčaní, ktoré prijímala vláda SR, Úrad verejného zdravotníctva SR, či
krízový štáb.
Užili sme si relatívne pekné, teplé a slnečné leto, oddýchli sme si a nikto
neveril tomu, že sa situácia tak razantne zhorší, že vláda 1. októbra 2020
vyhlási opäť núdzový stav v súvislosti s pandémiou na nasledujúcich 45 dní.
Opäť platia sprísnené opatrenia, ktoré majú vplyv na naše životy. Odpoveď
na otázku na ako dlho, máme vo svojich rukách. 
Je nevyhnutné si uvedomiť, že minimum, čo môžeme urobiť je, dodržiavať
opatrenia v súvislosti  s nosením rúšok, častým umývaním a dezinfekciou
rúk a dodržiavaním odstupov. 
Musíme skonštatovať, že celoplošné testovanie, ktoré sa uskutočnilo v našej
obci potvrdilo, že sa naši obyvatelia dokážu stmeliť a zodpovedne pristúpiť
k svojim morálnym a spoločenským povinnostiam. Radi by sme poďakovali
dobrovoľníkom – zdravotníkom z Pavčinej Lehoty, ktorí citlivo a súčasne
profesionálne  pristupovali  ku  každému  testovanému.  Ďakujeme  aj
dobrovoľným administratívnym pracovníčkam a  zamestnancom obecného
úradu,  ktorí  s  plným nasadením pripravovali  celú  akciu  a  zabezpečili  jej
bezproblémový  priebeh  v  dvoch  po  sebe  idúcich  víkendoch.  Ďakujeme
armádnym a policajným zložkám za materiálne zabezpečenie pre testovanie
a za absolútne profesionálny a ľudský prístup a zabezpečenie maximálnej



bezpečnosti  pre  všetkých  členov  odberového  tímu  ako  aj  všetkých
testovaných. V Pavčinej Lehote sa 31. 10. 2020 vykonalo 476 testov (nie
všetci  boli  občania  Pavčinej  Lehoty)  a  11 výsledkov bolo  pozitívnych  –
2,31%.  08.  11.  2020  sa  vykonalo  457  testov  a  3  výsledky  sa  ukázali
pozitívne – 0,66%. Ďakujeme všetkým zúčastneným za disciplínu, zmysel
pre zodpovednosť a osobnú statočnosť, ktorú preukázali, lebo ten kto nebol
ešte testovaný, nevedel, čo ho čaká.
Aké  postupy  ďalšieho  zvládania  a  opatrení  proti  šíreniu  koronavírusu
budeme musieť  prijať  v nasledujúcej  dobe,  ukáže čas.  Opäť ich  budeme
musieť dodržiavať aspoň tak zodpovedne, ako doteraz, aby sme ochránili
životy a zdravie nás všetkých. 
Obecný život sa však v poslednom polroku nekrútil iba okolo koronavírusu.
Obecné  zastupiteľstvo  a  úrad  pracovali  v  plnom  nasadení,  ani  jedno
zasadnutie  OZ  sa  nezrušilo.  Celé  leto  nás  zamestnávala  rekonštrukcia
budovy materskej školy a s tým spojené problémy. Neustále sme bojovali s
kvalitou  odvedenej  práce,  s  finančnými  problémami  (bolo  nutné  veľké
množstvo  nevyhnutných  prác  dofinancovať  z  rozpočtu  obce),  časovým
harmonogramom. V tomto prípade hrozilo,  že sa materská škola neotvorí
načas.  Podarilo  sa  s  týždenným  posunom,  a  to  aj  za  obrovského  úsilia
zo strany rodičov, ktorí pomáhali pri upratovaní, dokončovaní a sťahovaní.
Týmto im chceme vyjadriť jedno veľké ĎAKUJEME!
Začiatkom letných mesiacov sa našou obcou prehnali prívalové dažde, ktoré
spôsobili  značné  škody  na  už  tak  dosť  poškodenom  koryte  potoka.
Vzhľadom  na  to,  že  oprava  jarku  bola  už  dávnejšie  zaradená  do  plánu
rekonštrukčných  prác  z  Povodia  Váhu,  nebol  problém  túto  spoločnosť
presvedčiť, aby začali urýchlene opravné práce. Vzhľadom na skutočnosť,
že obecný úrad nebol zamestnávateľom pracujúcich robotníkov, nemali sme
dosah na kvalitu a tempo odvádzaných prác. V jednej časti potoka sú práce
dokončené  a  máme  prísľub,  že  na  jar  sa  bude  s  prácami  pokračovať  v
ďalších úsekoch.
V  blízkej  budúcnosti  sa  budeme  na  zastupiteľstvách  zaoberať  prípravou
splnenia požiadaviek nového zákona o likvidácii biologicky rozložiteľného
odpadu –  kuchynského  odpadu.  Naplnenie  tohto  zákona  má momentálne
polročný  odklad  do  začiatku  leta  2021.  Bližšie  informácie  k  tomuto
problému určite včas dostanú všetci občania. 
Na obecný úrad sú nám čoraz častejšie doručované žiadosti o vyjadrenia k
plánovaným stavbám rodinných domov a rekreačných objektov.  Často sa
oboznamujeme  aj  s  prípadnými  architektonickými  štúdiami.  Zatiaľ  sme



museli  vždy skonštatovať,  že  predkladané  projektové  dokumentácie  sú  v
súlade s prijatým územným plánom a jeho platnými regulatívmi. 
Uvidíme,  čo  prinesie  doba  a  koľko  nám  vďaka  tomu  pribudne  nových
občanov obce s trvalým pobytom.
Z finančných zdrojov OOCR Liptov sa podarilo osadiť novú informačnú
tabuľu  a  lavičky  na  posedenie  s  krásnymi  výhľadmi  pod  vyhliadkovou
vežou.
Spoločenský život obce sa v treťom štvrťroku tiež úplne nezastavil. Pokiaľ
nám bolo umožnené, stretávali sme sa pri príjemných posedeniach v krčme,
na terasách,  na záhradách,  dopriali  sme našim občanom aspoň jeden deň
spoločenskej  zábavy v podobe uvareného gulášu a posedeniu pri  country
skupine  Pramene,  rezkej  muzike  skupiny  Kabát  Revival  a  večernej
diskotéke v krčme U Štefana. Pevne veríme, že budúci rok nám všetkým
prinesie toľko želané kultúrne uvoľnenie. 
Život ale nenameral všetkým spravodlivo a rovnako. Rozlúčili sme sa aj s
niekoľkými obyvateľmi našej obce. Česť ich pamiatke! 

Vďaka epidemiologickej situácii sme v druhom polroku nevykonali ani jeden
slávnostný zápis do kroniky – neprivítali sme v obci ani jedno dieťatko, aj
keď sa  narodili.  To nám je  veľmi  ľúto.  Dúfame,  že  tento  slávnostný  akt
neujde Vašej pozornosti a keď to situácia dovolí, Vaše detičky do kroniky
obce zapíšeme.
Vážení Lehoťania, nezabúdajte, že naša obec je tu pre Vás. Budeme radi, ak
nám prednesiete akékoľvek pripomienky a podnety k našej práci,  ktorú sa
snažíme robiť pre Váš spokojnejší život v Pavčinej Lehote.     

                                                                                      Starosta obce a poslanci

Kolobeh života v našej obci

Blahoželáme  k  významnému  životnému  jubileu  našim  občanom
narodeným v mesiacoch
júl, august, september, október, november, december 2020

V deň Vašich krásnych narodenín,
prišli sme k Vám s pozdravením,
prežite v šťastí, prežite v zdraví

ešte rokov dlhý rad,
aby Vás mal každý rád.



Naši jubilanti
Mária Klepáčová (93 rokov)                 Jarmila Kapustová (70 rokov)
Viera Bohurádová (92 rokov)                Etela Tatarková (70 rokov)
Eva Urbanová (90 rokov)                      Miroslav Bobrovčan (60 rokov)
Božena Líšková (89 rokov)                   Eva Nemešányová (50 rokov) 
Božena Pašková (84 rokov)                   Miroslav Staroň (40 rokov)
Mária Pašková (83 rokov)                      Martin Ďurik (30 rokov)
Margita Staroňová (82 rokov)                Aneta Dikaszová (30 rokov)
Dušan Staroň (81 rokov)                        Tomáš Hajkovský (30 rokov)
Alena Macková (80 rokov)                     Jakub Staroň (20 rokov)
Milan Staroň (70 rokov)

Nakoľko v zmysle zákona č. 18/2018 Z. z. o Ochrane osobných údajov
nie sme oprávnení zverejňovať osobné údaje bez súhlasu dotknutých, 
veríme, že naši oslávenci sa medzi hore uvedenými spoluobčanmi našli.

Novonarodení občania:        
Lea Jurkovičová – rodičia Katarína Jurkovičová a Peter Urban

Opustili nás:      
Jozef Kubovčík vo veku 79 rokov
Ľubomír Staroň vo veku 65 rokov
Ján Dzúr vo veku 59 rokov
Ján Veťka vo veku 64 rokov

Uzavreli manželstvo:   
Michal Cholvadt a Ivana Staroňová dňa 10. 10. 2020

Prisťahovali sa:                                          Odsťahovali sa:
Dana Marťáková (Pavčina Lehota 20)         Daša Kováčová
Dávid Hovanec (Pavčina Lehota 140)



Kultúrne leto obce Pavčina Lehota

   Tento rok sme z dôvodu opatrení súvisiacich s koronavírusom nemohli
zorganizovať Deň obce Pavčina Lehota tak, ako sa nám podarilo vlani, alebo
aj  lepšie.  Obecné  zastupiteľstvo  sa  uzhodlo  aj  na  návrh  starostu,
zorganizovať 25. júla posedenie našich spoluobčanov pri guláši. Začiatkom
roka sme objednali  vystúpenie skupiny Kabát Revival,  preto sme doplnili
program  ešte  o  vystúpenie  Country  skupiny  Pramene.  Z  ohlasov  našich
občanov vystúpenie tejto skupiny sa všetkým veľmi páčilo, pri niektorých
skladbách si tí skôr narodení zaspomínali na svoje mladé časy. Škoda len, že
skupina  nemohla  predĺžiť  svoje  vystúpenie  prídavkami,  keďže  sa  už
pripravovala skupina Kabát Revival, pri ktorej tónoch sa do sýta vyskákala
naša mlaď. Až do neskorej noci sme sa vykrúcali a tančili pri hudbe, ktorú
nám namixoval DJ Dobo. 
Počasie sa s nami trošku pohralo, dva krát nás na chvíľu odohnal dážď, no
ani to nám nezabránilo zabaviť sa, posedieť, a znova otužiť svoje susedské a
medziľudské vzťahy. 
No  opäť  sa  ukázalo,  že  akokoľvek  sa  môže  človek  snažiť,  všetkým
nevyhovie. Tak to bolo aj s podávaním guláša, ktorý bol navarený len pre
našich občanov. Ak si iní návštevníci chceli na ňom pochutnať, bolo treba si
porciu zakúpiť. Niektorým sa nepáčila veľkosť porcie, iným že mali guláš
riedky, niekomu sa neušlo, naopak niekto si doprial aj dupľu. No neviem čo
k tomu dodať, je to všetko o ľuďoch. Najlepšie je kritizovať iných, keď ja
som k tomu nepriložil  ruku, nepomohol s organizovaním. Výborný guláš
nám navaril Radko Kuchárik. Je to stále o tých istých, ktorí pomáhajú pri
krájaní  mäsa,  šúpaní zemiakov,  čistení  cibule,  či  vydávaní guláša,  nosení
stolov, stoličiek, atď. Patrí Vám všetkýcm poďakovanie. 
Občerstvenie  vo svojej  réžii  pripravil  aj  náš krčmár Štefan,  ktorý taktiež
predával guláš.

Ešte jeden pekný letný večer dňa 28. 08. 2020 sme si mohli pochutiť na
kotlíkovom guláši  z jeleňa a zabaviť  sa pri  vystúpení skupiny Spektrum.
Akciu organizoval náš krčmár Števko. 



Oslavy SNP

   Už  je  to  76  rokov,  čo  sa  slovenský  národ  nebojácne  postavil
fašistickému  režimu.  Dňa  29.  augusta  1944  povstal  proti  fašistickým
okupantom a ich ideológii, ktorou chceli ovládnuť národy. 
Slovensko, ktoré sa týmto činom postavilo na stranu protihitlerovských a
prodemokratických síl v Európe i vo svete, potvrdilo tak svoju snahu o
demokratickú  spoločnosť.  Bez  ohľadu  na  politické  presvedčenie,
náboženskú  príslušnosť,  či  majetkové  pomery,  dokázali  sa  davy  ľudí
postaviť  tvárou v tvár  okupantom s obrovskou materiálnou  a  početnou
presilou. V dnešnej dobe si len ťažko vieme predstaviť, že by sme mali
zobrať zbraň do ruky a nasadením vlastných životov bojovať s tak dobre
vycvičeným a vyzbrojeným nepriateľom.
V máji  pri  oslavách  oslobodenia  sme  si  pre  nariadené  opatrenia
koronavírusu  padlých  mohli  uctiť,  a  veniec  k  pamätníku  položiť  len
v šetrnom režime,  bez prítomnosti  občanov,  a to len za účasti  starostu,
podstarostky a pracovníčky obecného úradu. Iné to už bolo pri oslavách
SNP. Tak ako po iné roky na námestí obce pri pamätníku sme si tradične
pripomenuli túto významnú udalosť. Odznela hymna, príhovor predniesol
starosta,  báseň Daniela  Bobrovčanová.  Odznela  aj  partizánska pieseň v
prevedení nášho spevokolu.  Sme radi,  že k histórii  vedú rodičia a starí
rodičia aj našu mládež, keď básňou sa nám prihovorila aj Elka Urbanová. 

Prastarí otcovia, čo sa to stalo?
My, mládež dnešná, vieme tak málo.

O vašom trápení o vašom boji,
o slzách, zármutku, stále to bolí.

Teraz žijeme v pohode, pokoji,
vďaka vám hrdinom, nikto sa nebojí.

Ale prosím všetkých, myslíme vždy na to,
že sloboda tá je nad soľ aj nad zlato.

Na záver sme sa presunuli do priestorov ku krčme ku vatre. V príjemnej
atmosfére  pri  občerstvení  hľadiac  do  plameňov  horiacej  vatry  sme  si
zaspomínali a zaspievali.
Chceme poďakovať všetkým za účasť na oslavách,  a spevokolu za ich
spríjemnenie. 



Zamyslenie

Milí spoluobčania,

Takmer všetci z obce sme sa zúčastnili dva týždne po sebe testovania na
Covid  19.  Po  100  rokoch  obyvatelia  našej  planéty  opätovne  bojujú  s
vírusovou  pandémiou.  Ako  viete,  ide  o  chorobu,  ktorá  si  medzi  ľuďmi
nevyberá. Postihuje tak mladých ako i starých, chudobných i bohatých a je
jej jedno akého sme vyznania či politickej príslušnosti. Najhoršie na tom je ,
že  nikto  ani tí mladí a zdraví si nemôžu byť istí, že to prekonajú s ľahkým
priebehom a bez následkov. Pravda je však taká, že najhorší priebeh majú
ľudia starší, s pridruženými chorobami.
Nesmierne  ma  teší,  ako  zodpovedne  sa  stavia  väčšina  z  Vás  k  tejto
problematike.  Prístup k  testovaniu  toho  bol  jasným príkladom.  Mal  som
možnosť pracovať s Katkou a Natáliou, budúcimi sestričkami z našej obce,
ktoré preukázali vysokú odbornú zdatnosť v medicínskej problematike a aj
touto cestou  by som sa im chcel poďakovať za Vás všetkých im popriať
veľa  tvorivých  síl  do  ukončenia  štúdia.  Predpokladám,  že  samotné
testovanie nebolo až také dramatické, ako to na prvý pohľad vyzeralo. Hrdo
sme to zvládli a prispeli sme k spomaleniu šírenia choroby. Nezostáva nám
totiž  nič  iné,  len  vydržať,  kým nebude  dostupná  vakcína  na  očkovanie.
Dovtedy sú možné len dve riešenia. Buď sa budeme pravidelne testovať a



takto izolovať spomedzi  nás ľudí,  ktorí  sú infekční a nemusia o tom ani
vedieť,  alebo  budeme  zavretí  doma  všetci,  tak  ako  budú  prebiehať
pandemické  vlny  v  spoločnosti.  Všetky  opatrenia  sa  robia  preto,  aby
neskolabovalo zdravotníctvo. Ak budú nemocnice plné Covid pozitívnych
pacientov  s  ťažkým  priebehom,  nebude  priestor  pre  iných  pacientov  s
doteraz  bežnými  chorobami.  Problém  sa  ďalej  komplikuje  ubúdaním
zdravotníckeho personálu či už z dôvodu choroby alebo úmrtia. Verím, že to
všetci bez následkov zvládneme. Prajem Vám všetkým pevné zdravie.
 

MUDr. Dalibor Kurek 

                           

Materská škola VČIELKA           

V septembri do MŠ nastúpilo 23 detí. Do mladšej skupiny 9 detí vo veku
od 2 do 4 rokov. Do staršej skupiny 14 detí  od 4 do 6 rokov. Do konca
januára budú vytvorené dve triedy a potom sa spojíme do jednej, nakoľko
mladšie  deti  sa  pekne  začlenili  do  kolektívu  a  urobili  veľký  pokrok  aj
v oblasti hygienických a sebaobslužných prác.



„Keď sú slivky, už je jeseň, to my dobre vieme, skôr ako ich ochutnáme,
si  ich  umyjeme.  Rozdala  už  pani  jeseň  svoje  sladké  dary,  ponúkla  nás
pohárikom kompótovej šťavy.“

Počas  zážitkového  učenia  sme  navštívili  niekoľko  záhrad  v  obci,
pomenovávali  zeleninu,  ochutnávali  ovocie.  Z  gaštanov  a  tekvíc  sme  si
vyrobili zvieratká a panáčikov, ako aj strašidielka. Z ovocia si deti s našou
pomocou upiekli koláč, ovocie aj odšťavovali a spoločne si s čistou šťavou
štrngli s pohárikmi.

            

Šarkaniáda sa konala v mesiaci september za obcou, oproti družstvu. Konala
sa v dopoludňajších  hodinách,  počas  predĺženej  vychádzky.  Slniečko nás
sprevádzalo  po  celý  čas  a  pofukoval  priaznivý  vetrík.  Deti  si  šarkany
navzájom požičiavali, pomáhali si pri štarte, každému som pomohla šarkana
dostať do vzduchu a nakoniec to dokázali aj niektorí predškoláci sami. Deti
mali veľkú radosť, keď im šarkany vysoko vyleteli a veselo vo vetre ožili.
Nakoniec  každé  dieťa  za  účasť  dostalo  medailu  šarkaniády.  Spokojné
úsmevy detí svedčili o vydarenej akcii.

           



Každý  október  deti  starým  rodičom  prejavia  úctu,  vďaku  a  pozornosť.
Pokiaľ nám to situácia dovolila, uskutočnili sme pre nich s deťmi besiedku
s bohatým programom, v závere ktorého starších občanov deti obdarovali
darčekmi. Tento rok sme spoločne s deťmi navštívili dôchodcov a starých
rodičov doma. Predniesli im prianie, básne, piesne a odovzdali im darček.
U rodiny Hlaváčovcov deti absolvovali exkurziu po záhrade aj s odborným
výkladom – vyvrátený strom, húsenice na listoch, storočný strom – hruška.
Deti ochutnali dozreté slivky priamo zo stromu. Starých rodičov, ktorí sú
mimo našej obce navštívili deti s rodičmi cez víkend, odovzdali im darček a
poslali nám fotodokumentáciu.

             

S  názvom  edukačnej  aktivity,  ako  žabky  o  svoj  močiar  prišli  sa  deti
prostredníctvom  príbehu  o  žabke  Kvačke  dozvedeli  veľa  užitočných   a
zaujímavých informácií o mokradiach. Čo to vlastne tie mokrade sú a akú
významnú funkciu  zastávajú  v prírode sa  deti  dozvedeli  prostredníctvom
p. Elenky zo Správy NAPANTu na besiedke v materskej škole.   

            

Priebežne od septembra sme s deťmi rozoberali  kolobeh vody v prírode.
Aby sme si svoje vedomosti upevnili, navštívilo nás mobilné oceánium. 



Dve  malé  rybky  samé  cestujú  veľkým  oceánom.  Cesta  je  jedno  veľké
dobrodružstvo  plné  neočakávaných  objavov  i  priateľstiev.  Je  oceán
bezpečné  miesto?  Nájdu  rybky  nakoniec  to,  čo  hľadajú?  Deti  všetko
sledovali s veľkým záujmom. Dojmy detí boli neopísateľné.
Predvianočná  nálada  v  našej  materskej  škole  začala  už  4.  12.  v  prvý
adventný týždeň na vianočnej besiedke. Vzhľadom na momentálnu situáciu
sa uskutočnila v dopoludňajších hodinách bez rodičov. P. Ondreáš natáčal
priebeh akcie na video, ktoré bude dostupné všetkým rodičom.
Deti sa usilovne pripravovali na besiedku, pripravili s p. učiteľkami veselý
program, plný básní, piesní, scénok a tančekov. Všetkým deťom žiarili očká
v radostnom očakávaní známej postavy v červenom obleku s bielou bradou.
Po programe boli obdarované balíčkami a darčekmi od Mikuláša. 

         
          



Želáme Vám,
aby bolo šťastie neodbytné,

láska nekonečná, zdravie dokonalé,
problémy vzdialené a budúcnosť skvelá!

Želáme Vám v novom roku, dobrých ľudí vždy po boku.
Zdravia, lásky plný dom a spoločný život v ňom.

Vôňu medu, ihličia, dobrôt plný stôl,
atmosféru vianočnú, liek na každý bôľ.

                                                                      Daniela Bobrovčanová
                                                                              a kolektív MŠ  
Život v obci

Milí športoví priatelia a vážení spoluobčania, 

Dovoľte, aby som sa s vami podelila o jednu radostnú športovú informáciu.
V dňoch 09. – 11. 10. 2020 som sa zúčastnila so svojím úžasným koňom,
menom  Consulent  de  Prelet  Z  /belgického  plemena,  ale  narodeného  na
Slovensku, v Kežmarku/ majstrovstiev Slovenskej republiky v parkúrovom
skákaní v kategórii dospelých. Za prísnych hygienických podmienok a bez
divákov, sa pretekalo v Šamoríne, v areáli svetových parametrov. Na týchto
pretekoch  som  v  sobotu  získala  titul  Majsterky  Slovenskej  republiky  v
súťaži družstiev, keď sa nám spolu s kolegami z družstva /4 členovia/ po
prvý  krát  v  histórii  podarilo  získať  titul  pre  stredoslovenskú  oblasť  a
konkrétne  jazdecký  klub  Hippoclub  Liptovská  Sielnica.  Porazili  sme  v
ťažkej  konkurencii  veľa  kvalitných  profesionálnych  jazdcov  a  ich  skvelé
kone. 

Ale naše kone boli najlepšie!



V nedeľu  ale  preteky  pokračovali  ďalšími  súťažnými  kolami  v  kategórii
jednotlivcov, kde som mala súťaž tiež dobre rozbehnutú. S ocinom, ktorý
ma sprevádzal a pomáhal mi pri príprave koňa, sme nenechali nič na náhodu
a v nervy drásajúcom rozoskakovaní sa mi a môjmu Idovi, ako všetci koníka
voláme, podarilo zvíťaziť a stať sa majsterkou Slovenska v kategórii žien
pre rok 2020. 

                            

Viem, že veľa z Vás sa chodí na naše kone ku ohrade pozerať,  tešíte sa
spolu s nami, keď sa nám narodia krásne žriebätká a ich skotačenie a prejav
nádhernej voľnosti vo vás vyvolávajú pocity radosti zo života a obdivu nad
majestátnosťou týchto úžasných zvierat. 



Aj vďaka niektorým z Vás, práve na Lehote prichádzajú na svet a pasú sa
spolu s konskými maminami na vynikajúcej tráve a v úžasnom prostredí.

Spolu s mojimi rodičmi – ešte raz ĎAKUJEM!    

                                                                              Ing. Radka Kureková ml.

Odpady, ach tie odpady….

Milí spoluobčania, je veľmi ťažké sa vyjadrovať k situácii, čo sa týka
odpadov v našej obci. Už viackrát som poznamenala, že separovanie je len
pre inteligentných a naozaj je mi veľmi ľúto a som z toho veľmi smutná, ako
sa k našej peknej dedinke chováme.

Každý sa sťažuje, že poplatky za komunálne odpady sú vysoké, každý
rozmýšľa ako platiť menej, ale súčasne si neuvedomuje, že cena zahrnutá
v  poplatkoch  za  komunálne  odpady  zahŕňa  nielen  vývoz  popolníc
so  zmesovým  komunálnym  odpadom,  ale  aj  vývoz  biologicky
rozložiteľného odpadu (mám na mysli zelený veľkoobjemový kontajner za
obchodom  COOP Jednota),  ako  aj  veľkoobjemový  kontajner  na  drobný
stavebný  odpad.  Zároveň  chcem  poznamenať,  že  tzv.  Handričkový  –
recyklačný deň, ktorý podľa zákona je obec povinná organizovať aspoň raz
za rok, tiež nie je zadarmo. Veď kto Vám v dnešnej dobe niečo zadarmo dá?
A až počas tohto dňa máme možnosť vidieť, ako niekto dokáže celý rok
prechovať  nepotrebné  veci  v  dome,  aby  si  ich  mohol  počas  tohto  dňa
vyviezť. Pritom máme aj zberný dvor vo Svätom Kríži, ktorý môžete využiť
počas celého roka. Problém je len v tom, že to by si dotyčná osoba musela
osobne na zbernom dvore po zvážení prineseného odpadu odpad zaplatiť.

Ďalší problém, ktorý s odpadmi máme, sú naše stojiská na separované
zložky komunálneho odpadu – plasty, papier a sklo. Obec nemá k dispozícii
aktivačných  pracovníkov,  ktorí  by  sa  o  tieto  veci  postarali  a  preto  Vás
prosím, ak môžete,  snažte sa pomôcť aspoň tým, že kontajnery nebudete
prepĺňať  a  odkladať okolo kontajnerov veci,  čím dochádza k znečisteniu
celého  priestoru.  Nerozumiem,  že  keď  vidím,  že  kontajnery  sú  plné,
nemôžem počkať  a  nechať  ten  odpad  v  dome?  Veď  keď  dokáže  niekto
skladovať  veci  celý  rok a  potom mu postačí  Handričkový deň? Zároveň
chcem upozorniť, že nádoba na zmesový komunálny odpad na stojisku pri
cintoríne bude odstránená, pretože si niekto urobil z toho skládku odpadu z
kuchyne – kože zo zemiakov, rôznej zeleniny ako aj rôzneho odpadu, ktorý
sa dá pekne vyseparovať. 



A  ešte  chcem  upozorniť,  že  kartónové  krabice,  ktoré  necháte  pri
kontajneroch, nakoľko sa tam nezmestia, sú počasím znehodnotené a končia
na skládke, pretože sa už nedajú využiť a obec za ne musí zaplatiť ako za
normálny komunálny odpad. Nakoľko okolo stojísk, hlavne pri cintoríne a
pri  obchode  COOP Jednota  sa  hromadí  množstvo  plastového  odpadu  –
výhovorka,  že  to  robia  turisti  počas  covid  pandémie  neobstojí  –  obec
zvažuje zrušenie odberných kontajnerov na platy a zavedenie tzv. vrecového
zberu, čo znamená, že každá rodina si bude plasty zbierať do vriec a tie sa
následne budú v pravidelných intervaloch zvážať.  Týmto apelujem aj  na
všetkých  ubytovateľov,  aby  si  pouzatvárali  samostatné  zmluvy  na  vývoz
separovaných  zložiek,  pretože,  ako  sme  boli  na  školení  informovaní,
kontroly  z  inšpekcie  životného  prostredia  už  prebiehajú  a  samozrejme
neznalosť zákona neospravedlňuje.
Pre  obec  od  01.  01.  2021  vyplýva  ďalšia  povinnosť:  zabezpečiť  odvoz
biologicky  rozložiteľného  kuchynského  odpadu.  Obec  už  tieto  veci  rieši
a  pripravuje  nové  všeobecné  záväzne  nariadenie,  ako  sa  bude  ďalej  s
odpadmi nakladať.
Záverom hádam len prosba. Buďme k sebe lepší, pomáhajme si, veď predsa
aj  doma  máme  všetci  poriadok,  tak  hádam  by  to  tak  mohlo  byť  aj  na
verejných priestranstvách v našej obci.
Týmto sa chcem poďakovať pani Magdaléne Staroňovej, ktorá sa o stojisko
pri cintoríne vždy, keď je tam neporiadok, príkladne postará. Ešte raz veľká
vďaka, pani Staroňová! Keby sme mali takých ľudí v obci viac.

               Soňa Tomáňová

Informácia stavebného úradu.

Materská škola:
Práce na stavbe boli zahájené v apríli tohto roku firmou MIPE Invest, s.r.o.
Varín  v  celkovom  náklade  307.706,09  €.  Vzhľadom  na  nedostatky
projektovej  dokumentácie,  kde  neboli  zohľadnené  niektoré  práce  ako
výmena podláh, obkladov, maľby, boli z úveru zaplatené práce naviac vo
výške 53.000 €.  Vďaka organizačným schopnostiam riaditeľky materskej
školy  pani  Bobrovčanovej  a  práci  rodičov  detí  sme  stavbu  skolaudovali
v  termíne  podľa  zmluvy  20.  08.  2020.  S  nedostatkami  projektovej
dokumentácie, napr. vykurovanie sa boríme doposiaľ.



Dedinský jarok:
Po mnohých intervenciách sa nám podarilo prostredníctvom správcu toku
Povodia Váhu zrealizovať čiastočnú úpravu potoka v dĺžke cca 70 m. Prácu
a vykonané práce nech posúdia sami občania. Mňa teší, že máme prísľub
na pokračovanie prác aj v budúcom roku.

Miestne komunikácie:
Podarilo sa nám sprejazdniť komunikáciu poza záhrady, podľa územného
plánu rekreačné územie RU.06 – Pod Vršne v náklade 7.700 €. V súčasnosti
prebieha výrub stromov, na ktoré je vydané právoplatné rozhodnutie. Výrub
sa uskutočňuje z dôvodu posunutia miestnej komunikácie smerom ku vrtu,
nakoľko teraz prebieha v časti cez súkromné pozemky zo západnej strany.

Optický kábel:
Na stavbu je vydané právoplatné stavebné povolenie. Stavba bude zahájená
v marci budúceho roku. Investorom stavby je Slovak Telekom, a.s.

                Viliam Kupčo

Rozsvietenie stromčekov

Tohto roku sme 27. 11. 2020 na námestí osadili vianočný stromček. 30.
11. 2020 sme stromček osvietili,  a s radosťou čakali na jeho slávnostné
rozsvietenie v sobotu dňa 05. 12. 2020. Nikto z nás nepočítal, že počasie si
s nami zahrá. Od piatka 04. 12. 2020 začal fúkať silný vietor, a stromček
to nevydržal. Povolili šróby v ukotvení a strom padol. A tak sme doobeda
v sobotu strom stavali znova. Pozváralo sa ukotvenie, dala silnejšia šróba.
Stromček na námestí aj pri škôlke starosta slávnostne rozsvietil, tak ako
bolo naplánované v sobotu 05. 12. 2020 o 17,00 hodine. 
Z nedele na pondelok opäť fúkal silný vietor, a v pondelok ráno strom
ležal na zemi.
Stromček  pri  materskej  škole  povyrástol,  staré  svetlá  boli  poškodené
pri rekonštrukcii, preto sa dokúpilo nové osvetlenie.
Chlapi, ďakujeme všetkým, ktorí ste pomáhali, mali nervy, a robili všetko
preto, aby obec nebola bez vianočného stromčeka.



  
    stromček pri škôlke                                    stromček na námestí

V izbičke za oknom niečo sa chystá,
stromček už svieti, radosť je istá.

Do tichej noci anjeli spievajú,
požehnané Vianoce celému svetu želajú.

Oznamy

Vláda  SR  1.  októbra  2020  vyhlásila  opäť  núdzový  stav  v  súvislosti  s
pandémiou na nasledujúcich 45 dní, t. j. do 29. 12. 2020. Tak ako každý rok,
aj tento máme po polnoci o 0.20 hodine naplánované Novoročné stretnutie
občanov, a pri varenom vínku privítanie nového roka. Keďže dnes nevieme
povedať  čo  bude  zajtra,  opatrenia  sa  zo  dňa  na  deň  menia,  o  akcii  Vás
budeme včas informovať. 



Plán práce Obecného úradu Pavčina Lehota na rok 2021

Úloha – opatrenie Dátum Poznámka

1. Riadne zasadnutie obecného
zastupiteľstva

Raz
mesačne

2. Verejné zhromaždenie
občanov

16.04.2021
15.10.2021

piatok
piatok

3. Fašiangový sprievod 13.02.2021 posledný termín
4. Lehoťanská šľapka január 2021 bude oznámené rozhlasom

a na verejnej tabuli
5. Handričkový deň

s pofašiangovým gulášom
máj
2021

bude oznámené rozhlasom
a na verejnej tabuli

6. Deň matiek 07.05.2021
7. Medzinárodný deň detí 04.06.2021
8. Uvítanie do života raz

polročne
podľa

potreby
9. Kultúrne leto, deň obce júl 2021
10. Oslavy SNP 29.08.2021 nedeľa
11. Posedenie s dôchodcami október

2021
termín sa
upresní

12. Rozsvietenie vianočného
stromčeka

10.12.2021

13. Purga 25.12.2021
14. Novoročné stretnutie

občanov
01.01.2021 o 0,20 hod.



Zvítajme sa s novým rokom, v dobrej vôli, pohode,
Starosti nech idú bokom, odplavia sa po vode.

Nech je pevné zdravie Vaše,
Nech sa smútky, trápenia na radosti premenia.

Šťastný nový rok Vám praje starosta, 
poslanci a pracovníčky obecného úradu
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